
Budapest Főváros XV. kerület 

Rákospalota, Pestújhely, Újpalota Önkormányzat Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Jogi Bizottsága 
 

Ülés száma: PJB 60-33/2013. 

 

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

készült a bizottság 2013. december 18-án 

megtartott rendkívüli nyilvános üléséről 

 

 

Az ülés helye:   Polgármesteri Hivatal (1153 Bp. Bocskai u. 1-3.) C. épület, 

Díszterem 

 

 

 

Meghívott 20 fő képviselő: Báder György, Bárdosi György, dr. Balázs Zoltán, dr. Balogh 

András, Báthory Erzsi, Bencsics Lászlóné, Bitvai Nándor, Donga Árpádné, Dárdai Árpádné, 

Gyurcsánszky János, Gyurkovics Miklós, Király Csaba, László Tamás, Major Sándor, 

Németh Angéla, dr. Novák Ágnes, dr. Pintér Gábor, Szilvágyi László, Tóth Imre, Vizér Klára 

 

Jelen van:   4 fő 

dr. Balázs Zoltán, 

Gyurcsánszky János, 

Báder György, 

dr. Pintér Gábor 

 

Távolmaradását jelezte: 1 fő 

Huszárné Nagy Mária 

 

 

 

Meghívottak: Juhászné dr. Baráth Márta jegyző, Vargáné dr. Kalán Ilona aljegyző a Jegyzői 

Kabinet vezetője, dr. Sárosi Magdolna a Polgármesteri Kabinet vezetője, dr. Trinn Miklós a 

Jogi és Szervezési Osztály vezetője, Nábrádi Pálné a Humánpolitikai Osztály vezetője, 

Németh Tibor a Főépítészi, Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály vezetője, Sipos Gábor 

főépítész, Jávori Péter a Városüzemeltetési Osztály vezetője, Ludvig Éva a Belső Ellenőrzési 

Osztály vezetője, dr. Finta Béla a Közigazgatási és Ügyfélszolgálati Főosztály vezetője, Gál 

Gyöngyi az Igazgatási Osztály vezetője, Deák Zsolt az Építésügyi Osztály vezetője, Reiszné 

Naszádi Magdolna az Intézményfelügyeleti és Humán Főosztály vezetője, Herczeg István a 

Köznevelési, Közművelődési és Sport Osztály vezetője, dr. Zsidei Kinga a Szociális és 

Egészségügyi Osztály vezetője, Aradi Gizella a Közgazdasági Főosztály vezetője, dr. 

Turcsányi Miklós az Adóügyi Osztály vezetője, Böröczfy Ferenc a Gazdálkodási Osztály 

vezetője 
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Jelen van:   4 fő 

    dr. Sárosi Magdolna kabinetvezető, 

    dr. Mucsina Tamás referens, 

    dr. Trinn Miklós osztályvezető, 

    Böröczfy Ferenc osztályvezető 

 

 

További meghívottak: Dr. Kovács Imre a Gazdasági Működtetési Központ főigazgatója, 

Soha Péter a Gazdasági Működtetési Központ gazdasági igazgatója, Bene Attila a Gazdasági 

Működtetési Központ műszaki igazgatója, dr. Szaniszló Attila a CSAPI-15 Vásárcsarnok és 

Piacfenntartó Kft vezetője, Juhász Márton a Palota-15 Rehabilitációs és Közfoglalkoztatási 

Közhasznú Nonprofit Kft vezetője, Dr. Kiss Gyula a Palota Holding Ingatlan-és 

Vagyonkezelő Zrt. vezérigazgatója, Demeter János a RÉPSZOLG Környezetgazdálkodási és 

Foglalkoztatási Nonprofit Közhasznú Kft vezetője, Oláh Béla a RUP-15 Kft ügyvezető 

igazgatója 

Jelen vannak:  - 
 

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Üdvözli a megjelenteket, 

megállapítja, hogy a bizottság négy fő bizottsági tag jelenlétével határozatképes az ülést 

megnyitja. Ismerteti a napirendet.  

 

1. Előterjesztés a XV. kerület közbiztonságát segítő kamerarendszer 2014. évi 

működtetéséről 

(Ikt.sz. 1/61-388/2013. sz. anyag) 

Előterjesztő: László Tamás polgármester 

Előadó: dr. Sárosi Magdolna kabinetvezető 

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Szavazást kér az ismertetett 

napirendi pont elfogadásáról.  

 

PJB 685/2013. (XII. 18.) számú határozat 

 

A Pénzügyi és Jogi Bizottság elfogadja az előterjesztett napirendi pontot. 

(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
Döntéshozatalban résztvevők száma:4 fő 

Döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve és kizárás indoka: - 

Jegyző jogszabálysértésre vonatkozó jelzése: -  

 

 

 

ELFOGADOTT NAPIREND 

 

1. Előterjesztés a XV. kerület közbiztonságát segítő kamerarendszer 2014. évi 

működtetéséről 

(Ikt.sz. 1/61-388/2013. sz. anyag) 

Előterjesztő: László Tamás polgármester 

Előadó: dr. Sárosi Magdolna kabinetvezető 

 

 

* * * * * 
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1. Előterjesztés a XV. kerület közbiztonságát segítő kamerarendszer 2014. évi 

működtetéséről 

(Ikt.sz. 1/61-388/2013. sz. anyag) 

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Kéri az előterjesztőt tegye meg 

szóbeli kiegészítését. 

 

   Dr. Mucsina Tamás referens: A módosító előterjesztésben lévő két új 

határozati javaslat, illetve az új mellékletek figyelembevételével kéri, hogy támogassák az 

előterjesztést. 18 millió forintról van szó.  

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Alaposabban előkészített anyagról 

van szó, illetve az összeg is eltér a korábbi előterjesztésben foglaltakhoz képest. Kérdések 

következnek. 

 

   Dr. Pintér Gábor képviselő: Az adminisztrációs munkatárs 

tekintetében valóban elegendő a havi 20.000,- forintos betervezett költség? A szolgálatvezető 

parancsnok esetében a 190.000,- forintos meghatározást reálisnak tartja.  

 

   Gyurcsánszky János képviselő: Ismerteti módosító javaslatát. 

Utólagos elszámolás lesz? Havi szintű átutalás lesz, mely szerint 15 napot utólag 

finanszíroznak? Javasolja, hogy hó elején kerüljön sor az utalásra, és év végén történjen meg 

az elszámolás. Kizárólag az első félévről – a szerződés is erre az időszakra szól – van 

rendelkezés mi lesz a második félévben? Pénzügyi elköteleződés azonban megtörténik. A 

megállapodásban utalt szabályokat mikor ismerhetik meg? Állampolgári jogok, adatkezelési 

szabályok is felvetődnek.  

 

   Báder György képviselő: Tudomása szerint további kamerák is 

felszerelésre kerülnek. Ez további költségeket jelent, vagy egyben értendő a jelenleg 

hálózattal? Információ szerint 2014. január 1-jével a közalkalmazotti bér 2%-kal emelkedik.  

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Válaszadásra megadja a szót az 

előterjesztőnek.  

 

   Dr. Mucsina Tamás referens: A javadalmazásra vonatkozó összeg a 

rendőrség által továbbított szerződés javaslatból került átemelésre. A szerződés – június 30-

áig – az első félévre vonatkozik. A második félévre vonatkozóan már a gyakorlati 

tapasztalatot figyelembevételével gondolják át szerződés tartalmi elemeit, illetve annak 

megkötését. A szerződésben kitértek arra is, hogy előfinanszírozás nem történik. A kamerák 

két lépcsőben kerültek telepítésre, az utolsók felszerelésénél tartanak jelenleg. 2013. 

december 23-án egy teszt üzem keretében helyezik működésbe a rendszert. Jelenleg nincs 

tudomása további kamerák kihelyezéséről.  

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Észrevételek következnek. 

 

   Gyurcsánszky János képviselő: Féléves időszakra kötnek 

megállapodást a kamerák üzemeltetésére vonatkozóan, miközben anyagilag kötelezettséget 

vállalnak a második félévre is. Az adatkezelés rendjére vonatkozóan kételyei, aggályai 

vannak, melyek számos kérdést vettnek fel, példaként említve az adatkezelés módját, 

időtartamát, a megfigyelésből származó adatokat ki kaphatja meg stb.  
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A szabályzatot mellékelni kellett volna. Az előterjesztésben foglaltakat – a jelzett 

hiányosságok miatt – nem tudja támogatni.  

 

   Báder György képviselő: Korábban szó volt arról is, hogy a kialakított 

rendészeti szerv fogja ellátni a térfigyeléssel kapcsolatos teendőket. Kiderült, hogy ezt nem 

lehet a rendőrség látja el a feladatokat, melyhez minden bizonnyal meg van a részletes 

szabályzat.  

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Egyetért a felvetett módosítással. 

A költséget be lehet-, és be is kell tervezni, ebben nem lát kivetnivalót. A terv az, hogy az 

együttműködés folytatódik. A felvételek kezelésére, és a betekintés jogkörére vonatkozó 

felvetést jogosnak érzi. Ismerteti kiegészítő határozati javaslatát. A közterület-felügyelet 

hozzáférhet a felvételekhez, és milyen feltételekkel? A képviselők adott esetben az 

állampolgárokat hogyan tájékoztathatják a felvételek felhasználását illetően?  

 

   Báder György képviselő: A kamerarendszeren keresztül észlelt 

bűncselekmény milyen intézkedést indikálhat? 

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Az összeköttetés megoldott, 

elképzelhetetlennek tartja, hogy ilyen esetekben ne történjen intézkedés.  

 

   Gyurcsánszky János képviselő: A szerződésben az érvényességre, a 

felmondásra és a meghosszabbítás lehetőségére, módjára is kell térni. Az azonnali 

intézkedésre, és az azonnali intézkedést nem igénylő esetekre vonatkozóan összegzést kell 

készíteni. A történéseket a kerületben ki fogja elemezni? Az adatvédelemre vonatkozóan van 

törvényi szabályozás, ugyanakkor az anyagban ki kellett volna térni ezen kérdéskörre is. 

 

   Dr. Trinn Miklós osztályvezető: Evidensnek mondható, törvényileg 

leszabályozott kérdésekre nem szükséges kitérni egy szerződésben. Határozott idejű 

szerződésről van szó, amely lejártát követően új szerződés köthető.  

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Ismerteti kiegészítő határozati 

javaslatát. Képviselő társa által felvetettekkel egyetért. Amennyiben önkormányzati 

szabályzatba ütköző cselekményt tapasztalnak, de nem rendőrségi jogkör, arról a kamerákat 

kitelepítő önkormányzat tudomást kell szereznie.  

 

   Dr. Pintér Gábor bizottsági elnök: Nem javasolja, hogy a szerződés 

tervezetben jelenleg módosításokat eszközöljenek. Az elhangzott törekvésekkel egyetért 

ugyanakkor számos magasabb rendű jogszabályt kell figyelembe venni.  

 

   Gyurcsánszky János képviselő: Amennyiben a második félévre is 

betervezésre kerül a szükséges összeg az véleménye szerint opciót jelent a folytatásra 

vonatkozóan. Ki az adatgazda? Mennyi ideig lehet tárolni az adatot? Azt ki és meddig 

használhatja fel? Miért nem láthatja a szabályzatot?  

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Ismerteti a határozati javaslatot. A 

Pénzügyi és Jogi Bizottság – az 1/79-388/a/2013. iktatószámú módosító és kiegészítő 

előterjesztésben foglaltak figyelembevételével – megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek a XV. kerület közbiztonságát segítő kamerarendszer 2014. évi 

működtetéséről szóló előterjesztés 1. számú határozati javaslatát az alábbi módosítással: 
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…legfeljebb 18.000 eFt mértékéig kösse meg. Szavazást kér az ismertetett határozati 

javaslatról. 

 

PJB 686/2013. (XII. 18.) számú határozat 

 

A Pénzügyi és Jogi Bizottság – az 1/79-388/a/2013. iktatószámú módosító és kiegészítő 

előterjesztésben foglaltak figyelembevételével – megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek a XV. kerület közbiztonságát segítő kamerarendszer 2014. évi 

működtetéséről szóló előterjesztés 1. számú határozati javaslatát az alábbi módosítással: 

…legfeljebb 18.000 eFt mértékéig kösse meg.  

Felelős: polgármester 

Határidő: 2013. december 18. 

(Szavazati arány: 3 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 1 tartózkodás) 
Döntéshozatalban résztvevők száma: 4 fő 

Döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve és kizárás indoka: - 

Jegyző jogszabálysértésre vonatkozó jelzése: -  

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Ismerteti a határozati javaslatot. A 

Pénzügyi és Jogi Bizottság – az 1/79-388/a/2013. iktatószámú módosító és kiegészítő 

előterjesztésben foglaltak figyelembevételével – megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek a XV. kerület közbiztonságát segítő kamerarendszer 2014. évi 

működtetéséről szóló előterjesztés 2. számú határozati javaslatát. Szavazást kér az ismertetett 

határozati javaslatról. 

 

PJB 687/2013. (XII. 18.) számú határozat 

 

A Pénzügyi és Jogi Bizottság – az 1/79-388/a/2013. iktatószámú módosító és kiegészítő 

előterjesztésben foglaltak figyelembevételével – megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek a XV. kerület közbiztonságát segítő kamerarendszer 2014. évi 

működtetéséről szóló előterjesztés 2. számú határozati javaslatát.  

Felelős: polgármester 

Határidő: 2013. december 18. 

(Szavazati arány: 3 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 1 tartózkodás) 
Döntéshozatalban résztvevők száma: 4 fő 

Döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve és kizárás indoka: - 

Jegyző jogszabálysértésre vonatkozó jelzése: -  

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Ismerteti a kiegészítő határozati 

javaslatot. A Pénzügyi és Jogi Bizottság javasolja a képviselő-testületnek kérje fel a 

polgármestert, hogy a XV. kerület közbiztonságát segítő kamerarendszer 2014. évi 

működtetésével kapcsolatban az alábbi pontokról készíttessen tájékoztatót a képviselő-testület 

részére: az együttműködési megállapodás 3. pontjában említett, az adatok kezelésének, 

tárolásának szabályairól, az adatok önkormányzat érdekkörében történő felhasználásának 

lehetőségeiről, a kamerarendszer által detektált és rendőrségi intézkedést igénylő 

eseményekről Szavazást kér az ismertetett határozati javaslatról. 
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PJB 688/2013. (XII. 18.) számú határozat 

 

A Pénzügyi és Jogi Bizottság javasolja a képviselő-testületnek kérje fel a polgármestert, hogy 

a XV. kerület közbiztonságát segítő kamerarendszer 2014. évi működtetésével kapcsolatban 

az alábbi pontokról készíttessen tájékoztatót a képviselő-testület részére: 

- az együttműködési megállapodás 3. pontjában említett, az adatok kezelésének, tárolásának 

szabályairól, az adatok önkormányzat érdekkörében történő felhasználásának lehetőségeiről,  

- a kamerarendszer által észlelt és rendőrségi intézkedést igénylő eseményekről 

Felelős: polgármester 

Határidő: 2013. december 18. 

(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
Döntéshozatalban résztvevők száma: 4 fő 

Döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve és kizárás indoka: - 

Jegyző jogszabálysértésre vonatkozó jelzése: -  

 

 

   Dr. Balázs Zoltán bizottsági elnök: Megköszöni a jelenlévők 

részvételét, a rendkívüli ülést bezárja. 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

Komár Renáta dr. Balázs Zoltán 

bizottsági titkár elnök 

 


